
konec roku je na dosah a mně nezbývá, než bilancovat letošní rok i celých 25 let Projektu Šance. 

Není snadné psát pro Vás dnes tyto řádky. Téměř každodenně se snažím mít pozitivní vliv na životy klientů Projektu 
Šance a za ta léta se už jedná o nespočet příběhů... Ne vždy jsem úspěšný. Dalo by se říci, že jsem vlastně často 
neúspěšný, ale i mnohé příběhy, které se nepodařilo pozitivně ovlivnit, měly okamžiky, kdy se mi podařilo vlít do 
života klientů klid, víru, že bude lépe a že zítra bude lepší den, než byl ten dnešní. Někdy taková chvíle dokonce stačila 
na nastartování nového života. Ale abych byl upřímný, také se mně a mému týmu mnohé podařilo, a to dokonce 
i v případě takových klientů, u nichž už to vypadalo, že ŠANCE na pozitivní obrat v jejich životě je mizivá. 

24. září přinesl Karel svoji vlastní, poctivě vydělanou finanční spoluúčast na bydlení a na Lítačku z brigády, kde dělá 
strážného. Zdá se to jako malá věc, ale on má poprvé ve svém životě normální brigádu, kterou zvládá, je spokojený 
sám se sebou, je šťastný a věří sám sobě i do budoucna. Moje práce s ním trvala mnoho let. Karlova spoluúčast ve výši 
3 010 Kč je částka od kluka, začínajícího v Praze ve křoví, velký osobní úspěch. Pro nás tahle Karlova samostatná 
aktivita představuje malý „zázrak“ a velkou radost. 

Tak to jsou hvězdy Projektu Šance roku 2020:

Vážená paní, vážený pane, 

prosím Vás, pomozte se mnou „dětem ulice“ v Domě Šance.

Účet číslo 107-1850570207/0100, variabilní symbol 202020202020. 
Děkujeme Vám. 

V lednu 2021 všem dárcům automaticky přijde potvrzení o daru za rok 2020. 
Pokud potvrzení chcete ihned, rádi Vám je na vyžádání zašleme.  

KONTAKT: tel.: 721 270 250 (Pavel – můj asistent), nebo stačí napsat e-mail na info@sance.info

Projekt Šance se snaží 25 let pomáhat českým „dětem ulice“. Díky podpoře dárců provozujeme 
streetcentrum, kde funguje program První pomoc v nouzi, a Dům Šance, jehož hlavním programem 
je pracovní terapie, díky které se už mnoho mladých lidí dostalo z ulice. Mají práci, domov a RODINU. 
Díky Vaší pomoci můžeme pomáhat. Děkujeme Vám. 
www.ProjektSance.cz 

Naše poslání: Pomáháme „dětem ulice“ postavit se na vlastní nohy.

1. I když naše spolupráce s Karlem ještě neskončila, je na dobré cestě k plnému osamostatnění. Svoji první příležitost 
brigády v hotelu Hilton, se kterou jsme mu pomohli, nejenže nevyužil, ale zkazil ji, jak se dalo, už po roční úspěšné 
práci v tamní kuchyni u nádobí. Přesto s námi ale kontakt nikdy neztratil a do pracovní terapie chodil i nadále. 
Nezbývá nám, než mu usilovně držet palce. 2. Dalo by se říci, že náš „první“ Mirek byl případ klienta, kterému se 
nedá pomoci. Špatně to s ním vypadalo, ještě než se narodil… Stejně tak i celé dětství měl nesnadné, až skončil na 
ulici, přímo na Hlavním nádraží v Praze, a živil se doslova všelijak. V roce 1995 se stal jedním z mých prvních klientů, 
v tu dobu ještě doslova „kopal a kousal“, bál se kontaktu s dospělými a hlavně přemýšlel, jak by mě okradl  Nyní 
pracuje jako „sekuriťák“ a sám svůj úspěch odkazuje k Projektu Šance a k tomu, co se u nás naučil. Chyby dělá stále, 
našim radám sice naslouchá, ale moc se jimi neřídí. Naši podporu, aby jednou rozetnul onen „gordický uzel“, má stále 
na dosah. 3. Podobně jako Mirek to měl od narození těžké i Michal a odnesl si z rodiny nepěkné zvyky, a i když občas 
ještě uklouzne a naše práce s ním není úplně u konce, pracuje jako zahradník, sám si platí bydlení a stále pro Projekt 
Šance kreslí obrázky, jako třeba ten, který můžete vidět na obálce. 4. A teď bych Vám rád napsal, že náš „druhý“ 
Mirek měl naopak dětství radostné, ale bohužel vyrůstal v děcáku, následně u náhradních rodičů a v plnoletosti hledal 
útočiště v „trávě“, která jej dodnes ovlivňuje. Snadné to s ním kvůli tomu nebylo, ale i on letos odešel do samostatného 
bydlení s prací, dělá popeláře, což mu bylo vždycky blízké, ostatně jako mnoha malým klukům 

Vážená paní, vážený pane,



Vážená paní, vážený pane,

rád bych Vás pozval na novoroční koncert Projektu Šance, který by se měl uskutečnit 31. ledna 2021 v Obecním 
domě v Grégrově sále. Pozvánku naleznete v příloze. Doufám, že termín koncertu vzhledem k okolnostem nebudeme 
muset přesouvat, ale samozřejmě budeme v kontaktu se všemi, kteří pozvání přijmou, a přizpůsobíme vše okolnostem.

Letošní koronavirová pandemie se bohužel dotýká i naší práce s klienty Projektu Šance, přesto se snažíme vyjít vstříc 
všem smysluplným potřebám. Vzhledem k vládnímu nařízení o omezení počtu osob při setkání navštěvují nyní klienti 
streetcentrum na etapy. Mezi 14. a 15. hodinou přicházejí ti, kteří u nás dokázali využít příležitost, změnili svůj život 
a mají už „střechu nad hlavou“. Těm méně pokročilým poskytujeme větší časový prostor, a to mezi 15. a 18. hodinou, 
aby se vystřídali a stihli se umýt, vyprat si, vysušit oblečení a najíst se. Doufám, že i pro ně je současná situace 
poučením, aby se svým životem začali nakládat rozumně. 

Je mi ctí, že naši činnost v letošní charitativní aukci (na www.AukceSance.cz) podpořilo 22 skvělých umělců. Velkou 
radost mám rovněž z vyjádření MUDr. Mileny Černé, předsedkyně Výboru dobré vůle – Nadace Olgy Havlové, která 
sleduje moji práci takřka od prvních krůčků. Její vyjádření naleznete v příloze. 

Máme za sebou 25 let činnosti Projektu Šance a v lednu vykročíme do roku dalšího s pokorou k tomu, co bylo a co 
bude. Děkuji Vám z celého srdce, Vážená paní, vážený pane, že jste ten kus cesty šli s námi, a doufám, že ještě kousíček 
cesty s námi půjdete. 

Prosím Vás – pomozte nám.  László Sümegh, 
Děkuji Vám.   předseda 1995-2020

1. První novoroční koncert Projektu Šance je na dosah. Optimisticky věříme, že jej bude možné 31. ledna 2021 
zrealizovat. Mezzosopranistka Edita Adlerová se už připravuje a v rámci repertoáru by měly mimo jiné zaznít tyto 
skladby: Andrew Lloyd Webber – „Cats – Memory“, Leonard Cohen – „Hallelujah“, Leonard Bernstein – „I Feel 
Pretty“, „Amazing Grace – traditional“, George Gershwin – „Summertime“ a z operního repertoáru zazní například od 
Antonína Dvořáka „Rusalka – Měsíčku na nebi hlubokém“. Paní Editě s repertoárem pomáháme… má z toho radost  

2. Igor Šebo, šansoniér a interpret našeho vánočního koncertu 2019, natáčel s Lászlem a klienty Projektu Šance v roce 
2020 pořad pro Český rozhlas – Radiožurnál, a to přímo v Domě Šance. Záznamy naleznete v aktualitách. 

3. Jeho Excelence Monsignor Václav Malý, pomocný biskup pražský, převzal záštitu nad vánoční kampaní Projektu 
Šance pro „děti ulice“. V průvodním dopise napsal, cituji: Panu předsedovi Sümeghovi, jeho spolupracovníkům 
i všem, kdo Projekt Šance podpoří, děkuji za pomoc těm, kteří jsou v duchovní, duševní i tělesné nouzi a jimž 
Projekt Šance otevírá novou životní perspektivu.

Projekt Šance – První preventivní a humanitární program pro komerčně sexuálně 
zneužívané děti a mládež, oběti obchodování s lidmi, které žijí v ČR v zapomenutí…


